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Niculescu (ANRE): O sa iesim din piata reglementata pentru o perioada de timp. La

1 iulie nu vom mai avea schema de sprijin care sa plafoneze pretul la energie

electrica

Prin scaderea birocratiei si masuri de eficientizare un anumit sector  din domeniul energiei poate sa se

dezvolte sanatos, iar în perioada  urmatoare Autoritatea Nationala de Reglementare în domeniul Energiei 

(ANRE) doreste simplificarea modalitatii prin care operatorii economici  obtin autorizatii de înfiintare si

licente, a afirmat, luni,  presedintele institutiei, George Niculescu, la un eveniment de  specialitate.

"Am vazut ca atunci când statul român si-a propus sa sustina un sector  din domeniul energiei, sectorul acela a

înflorit. Cel mai bun exemplu  este exemplul prosumatorilor. La 31 ianuarie 2025 în România erau  203.894 de

prosumatori, 180.000 persoane fizice si aproximativ 23.300  persoane juridice si lucrul acesta a fost posibil din

momentul în care  Guvernul României, Ministerul Energiei a introdus acea compensare  cantitativa. Deci un mod

mai simplu prin care românii puteau sa-si  compenseze cantitatea de energie electrica produsa si neconsumata la 

locul de consum. Şi am vazut ca acest fenomen a înflorit în peste 2.441  de megavati în putere instalata. Ne-am dat

seama ca prin scaderea  birocratiei si prin aceste masuri de eficientizare, un anumit sector din  domeniul energiei

poate sa se dezvolte cât se poate de sanatos. Ce  dorim sa facem la ANRE în perioada urmatoare este sa

simplificam  modalitatea prin care operatorii economici obtin autorizatii de  înfiintare si licente", a spus George

Niculescu, la cea de-a treia  editie a conferintei "Tendinte Economice 2025", eveniment organizat de  Patronatul

European al Femeilor de Afaceri (PEFA).

Acesta a precizat ca ANRE analizeaza foarte atent tot cadrul de  reglementare si încearca sa gaseasca solutii prin

care sa-l simplifice  în asa fel încât dezvoltarea acestui sector sa fie si mai facil pentru  producatori.

"Revizuim documentele necesare în asa fel încât sa reducem birocratia  din cadrul autoritatii de reglementare. Al

doilea lucru pe care vrem  sa-l facem este sa introducem niste fluxuri cât se poate de eficiente în  ceea ce priveste

activitatea interna a autoritatii de reglementare. Şi  acum doua saptamâni am semnat un protocol de colaborare cu

cei de la  Politehnica si ne propunem sa transformam Autoritatea de reglementare  într-un one-stop-shop al

informatiilor din domeniul energiei. Deci,  practic, orice investitor din domeniul energiei, printr-un simplu click, 

va avea informatii cu privire la absolut tot ce-l intereseaza din  sectorul energie. ANRE trebuie sa fie un integrator

de solutii si sa le  comunicam cât se poate de transparent investitorilor din energie, în asa  fel încât facem lucrurile

acestea nu doar ca sa întindem o mâna de  ajutor industriei, ci ca sa ne facem si noi treaba mai usoara. Cu cât  vom

comunica mai transparent si vom avea informatia mai aproape de  investitori, de participantii la piata, cu atât ne

vom face si noi  activitatea sa fie mult mai usoara. Ne dorim sa avem o institutie  rapida, transparenta, care sa

integreze fluxurile digitale, solutii de  inteligenta artificiala implementam la nivelul autoritatii de  reglementare.

Sunt lucruri care vor facilita si mai mult interactiunea  participantilor la piata cu Autoritatea de reglementare", a

afirmat  George Niculescu.

El a mentionat ca al treilea lucru pe care Autoritatea îl propune  pentru anul 2025 este ca institutia sa-si

consolideze pozitia de reper  de încredere pentru consumatorii de energie electrica din piata.

"Consumatorii de energie din piata trebuie sa stie ca autoritatea le  este de partea lor în perioada urmatoare. O sa

iesim din piata  reglementata pentru o perioada de timp. La 1 iulie nu vom mai avea  schema de sprijin care sa

plafoneze pretul la energie electrica. La 31  martie 2026 nu vom mai avea pret reglementat la gaze naturale. Şi aici 

Autoritatea de reglementare îsi propune sa comunice cu consumatorii de  energie, atât electrica cât si gaze naturale,

în asa fel încât aceasta  tranzitie spre o piata din nou liberalizata sa se produca în conditii  cât se poate de corecte

pentru consumatori, sa nu resimta socuri în  factura si, evident, printr-o campanie de comunicare, cred eu ca putem

sa ne atingem acest obiectiv. În alta ordine de idei, cred ca în anul  2025, trendul punerii în functiunea unor noi
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capacitati de productie din  surse regenerabile se va mentine. Avem în continuare o cerere foarte  mare de

autorizatii de înfiintare si de licente. De aceea eu cred ca  sectorul acesta va fi în continuare în dezvoltare. Evident

ca trebuie sa  avem o colaborare foarte buna si cu operatorii de distributie, pentru  ca toate aceste capacitati de

producere de energie din surse  regenerabile trebuie sa se racordeze la retea, în asa fel încât energia  sa ajunga fara

probleme de la locul de producere la locul de consum", a  mai spus George Niculescu.
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